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Geachte leden van de commissie ABM, 
 
In de brief van 8 februari 2022 heeft het college de vragen van Leefbaar Huizen over 
bovenvermeld onderwerp beantwoord (bericht van de griffie d.d. 9 februari 2022) . In april 
2022 en juni 2023 heb ik u een tussenmededeling gestuurd. Inmiddels is het onderzoek 
gestart. Onder verwijzing naar de eerdere mededelingen doe ik daar een volgende 
tussenmededeling over. 
 
De oplevering van het onderzoek is vertraagd, nu in de laatste tussenmededeling de 
verwachting werd uitgesproken dat u in het derde kwartaal 2023 kennis zou kunnen nemen 
van de resultaten van het onderzoek. Graag licht ik u de redenen van de vertraging toe. 
 
In de eerste plaats moge duidelijk zijn dat een onderzoek als dit met de grootst mogelijke 
zorgvuldigheid en behoedzaamheid moet worden verricht. Het is een emotioneel geladen 
onderwerp en conclusies uit een dergelijk onderzoek vragen een zorgvuldige wijze van 
communicatie. Ook is gebleken – en dat is natuurlijk niet onverwacht – dat het soms lastig is 
feiten op tafel te krijgen en te wegen, gegeven de buitengewoon bijzondere omstandigheden 
van die (oorlogs)periode. Het gaat immers om feiten en omstandigheden van zo’n 80 jaar 
geleden. 
 
In de tweede plaats hebben we tijdens de afgelopen onderzoeksfase met de onderzoeker 
ook een vergelijking gemaakt met andere soortgelijke onderzoeken, die in de afgelopen jaren 
in Nederland hebben geresulteerd in vergelijkbare onderzoeksrapportages. Het gaat dan om 
de scope van het onderzoek.  
De vraagstelling van de fractie van Leefbaar Huizen heeft betrekking op de zgn. 
Verkaufsbücher, ofwel de bebouwde percelen in Huizen (en transacties in de oorlogsperiode 
en de gemeentelijke rol daarbij). In goed overleg met de onderzoeker heb ik ervoor gekozen 
om de scope te verbreden tot ook de onbebouwde percelen in Huizen. Ook deze percelen 
van Joodse eigenaren kunnen deel zijn geweest van transacties in oorlogstijd, die onder de 
scope van het onderzoek vallen.  
 
Tenslotte – en dat hangt nauw samen met het onderdeel bebouwde én onbebouwde 
percelen – is een onderzoek naar de rol van het toenmalige gemeentebestuur bij transacties 
bebouwd en onbebouwd gebruikelijk; hetgeen blijkt uit andere onderzoeken in Nederland.  
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Op deze onderdelen is de scope van het onderzoek dus verbreed. Dat heeft financiële 
gevolgen en ook gevolgen in de tijd. De financiële gevolgen (ongeveer € 5.000 extra) kunnen 
wij binnen de bestaande begroting opvangen. De termijn van oplevering is nu gepland in het 
tweede kwartaal 2024. Uiteraard dient de communicatie hierover zorgvuldig te worden 
voorbereid. 
 
Met vriendelijke groet, 
Niek Meijer, burgemeester 




